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Nyomtatott és online sajtó 
 

Kövér László: Ukrajna EU-s felvétele gazdaságilag és politikailag is tönkreteszi 

Közép-Európát 
2025. június 20. – MTI, Magyar Hírlap, Hír TV 

Ukrajna uniós felvétele gazdasági és politikai értelemben is tönkreteszi Közép-Európát - 

mondta az Országgyűlés elnöke az iconFESZT 2.0 gazdaságpolitikai konferencián és 

fesztiválon pénteken Tarcalon. Kövér László hangsúlyozta, Ukrajna felvétele az Európai 

Unióba (EU) az agrárium számára mindenképpen gazdasági katasztrófát jelentene, az Európai 

Bizottság pedig gazdasági értelemben "likvidálja" az uniós termelőket azzal, hogy az ukrán 

mezőgazdasági termékeket ráönti Európára. A házelnök a konferencián kifejtette, hogy a 

szomszédos ország felvételének nemcsak gazdasági, hanem politikai következményei is 

vannak. Mint mondta, az unió belső döntéshozatali mechanizmusainak átalakításával 

csökkentik, gyakorlatilag "nullára írják" a konszenzussal meghozandó döntések témalistáját. 

Most még egyelőre csak a kül- és biztonságpolitikában akarják ezt a Brüsszelben, de valójában 

át akarnak térni a többségi döntéshozatalra - hangoztatta Kövér László. 

 

Nacsa Lőrinc: a magyar képviselet nem gyengült, hanem erősödött a Kárpát-

medencében 
2025. június 20. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, gondola.hu, Vasárnap.hu, Ma7, 

Vajma.info 

A magyar képviselet az elmúlt egy évben nem gyengült, hanem erősödött a Kárpát-medencében 

- értékelte Nacsa Lőrinc nemzetpolitikai államtitkár pénteken Fiumében (Rijeka) a Kárpát-

medencei nemzetpolitikai konferenciát követően. Mint az államtitkár az MTI-nek telefonon 

nyilatkozva elmondta: ezen a fórumon minden évben a nemzetpolitikai államtitkár, az 

államtitkárság vezető munkatársai, valamint a külhoni magyar pártvezetők vesznek részt, hogy 

értékeljék az elmúlt időszakot, és felkészülhessenek az előttük álló kihívásokra. Ezúttal a 

"Választások után, választás előtt" címet viselő konferencián az utóbbi időszak voksolásairól 

volt szó, hiszen európai parlamenti, parlamenti, önkormányzati és államelnöki választásokat 

is tartottak az érintett országokban. Nacsa Lőrinc örömtelinek nevezte, hogy erősödött a 

magyar képviselet a Kárpát-medencében, "értsük ezt akár önkormányzati szinten, akár 

parlamenti szinten, akár úgy, hogy Romániában sikerült megakadályozni a magyarellenes erők 

előretörését, és ezáltal sikerült biztosítani a romániai magyar közösség biztonságos 

fejlődésének az alapfeltételét". 
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https://www.magyarhirlap.hu/belfold/20250620-kover-laszlo-ukrajna-csatlakozasa-kozep-europa-veget-jelentene
https://www.magyarhirlap.hu/belfold/20250620-kover-laszlo-ukrajna-csatlakozasa-kozep-europa-veget-jelentene
https://magyarnemzet.hu/belfold/2025/06/nacsa-lorinc-karpat-medence-kulhoni-magyarok-fiume-valasztasok
https://magyarnemzet.hu/belfold/2025/06/nacsa-lorinc-karpat-medence-kulhoni-magyarok-fiume-valasztasok
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Soltész Miklós: a magyar kormány támogatja a marosvásárhelyi katolikus óvoda 

építésének befejezését 
2025. június 20. – MTI, Demokrata, Vasárnap.hu, maszol.ro, Ma7 

A magyar kormány 150 millió forinttal támogatja a marosvásárhelyi katolikus óvoda 

építésének befejezését, a Kárpát-medencei óvodafejlesztési program keretében megvalósuló 

intézményben jövő szeptemberben kezdődne el az oktatás - jelentette be pénteken Soltész 

Miklós, a Miniszterelnökség egyházi és nemzetiségi kapcsolatokért felelős államtitkára 

pénteken Marosvásárhelyen. Soltész Miklós a jelenleg a Bolyai Farkas Elméleti Líceum 

keretében működő katolikus iskola tanévzáró szentmiséjén vett részt a főtéri Keresztelő Szent 

János plébániatemplomban, ennek végén jelentette be az újabb anyaországi támogatást. 

Emlékeztetett: a magyar kormány korábban 715 millió forintos támogatást nyújtott 

telekvásárlásra és óvodaépítésre az erdélyi városban, amit most újabb 150 millió forinttal 

egészít ki, hogy jövő szeptemberben elkezdődhessen benne az oktatás. Hangsúlyozta: 

Marosvásárhely fontos állomása a Kárpát-medencei óvodaépítési programnak. 

"Marosvásárhely az a város, amely sokat küzdött azért, hogy az egyházi, katolikus iskola 

megmaradjon, folytatódjék a hagyomány, és tovább tudják adni a hitet és a tudást. Ehhez járul 

hozzá az óvodaépítés is" - jelentette ki az államtitkár. 

 

Soltész Miklós: a gyergyószentmiklósi keresztény zenefesztivál a béke üzenetét 

sugározza 
2025. június 21. – MTI, Magyar Hírlap, Székelyhon 

A gyergyószentmiklósi FeltöltŐ keresztény zenefesztivál nemcsak a kereszténység üzenetét 

terjeszti, hanem a béke üzenetét is hivatott sugározni - mondta Soltész Miklós szombaton a 

háromnapos rendezvénysorozat ünnepélyes megnyitóján. A Miniszterelnökség egyházi és 

nemzetiségi kapcsolatokért felelős államtitkára a székelyföldi város központjában rendezett 

szabadtéri ünnepségen köszönetet mondott a szervezőknek és a város vezetőinek. "A FeltöltŐ 

mindig a kereszténység üzenetét kell továbbküldje a fiataloknak, idősebbeknek egyaránt. De 

azt is kell, hogy sugározza, hogy békességben kell élni egymással, családon belül, városon belül, 

nemzeten belül és nemzeteken belül" - fogalmazott az államtitkár. Soltész Miklós külön 

köszönetet mondott Románia frissen nősült vallásügyi államtitkárának is, amiért - nászútját 

megszakítva - ő is felkereste a gyergyószentmiklósi keresztény zenefesztivált. 

 

A magyarság jövője a tét! - szakmai fórumok, közéleti beszélgetések a MOGY 

2025-ön! 
2025. június 20. – MTI, Hír TV 

A Magyarok Országos Gyűlése idén is a hagyományok, a történelmi értékek és a nemzeti 

összetartozás ünnepe lesz. Mindezeken túl napirendre kerülnek a magyarságot érintő 

legfontosabb, aktuális kérdések. Az eseményt Nacsa Lőrinc, nemzetpolitikáért felelős 

államtitkár nyitja meg. A három nap előadói között lesznek: Schiffer András, Novák Előd, 

Boros Imre, Robert C. Castel, Hidegkuti Konstantin, és még sokan mások. Június 27-29. 
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https://demokrata.hu/magyarorszag/a-magyar-kormany-tamogatja-a-marosvasarhelyi-katolikus-ovoda-epitesenek-befejezeset-1012922/
https://demokrata.hu/magyarorszag/a-magyar-kormany-tamogatja-a-marosvasarhelyi-katolikus-ovoda-epitesenek-befejezeset-1012922/
https://www.magyarhirlap.hu/hataron-tul/20250621-a-gyergyoszentmiklosi-kereszteny-zenefesztival-a-beke-uzenetet-sugarozza
https://www.magyarhirlap.hu/hataron-tul/20250621-a-gyergyoszentmiklosi-kereszteny-zenefesztival-a-beke-uzenetet-sugarozza
https://hirtv.hu/ahirtvhirei/a-magyarsag-jovoje-a-tet-szakmai-forumok-kozeleti-beszelgetesek-a-mogy-2025-on-2610031
https://hirtv.hu/ahirtvhirei/a-magyarsag-jovoje-a-tet-szakmai-forumok-kozeleti-beszelgetesek-a-mogy-2025-on-2610031
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között, az Ópusztaszeri Nemzeti Történeti Emlékparkban a számtalan hagyományőrző és 

családi program mellett előadások és beszélgetések keretében szó esik a magyarságot érintő 

legfontosabb kérdésekről a MOGY-on. Az orosz-ukrán háború, a geopolitikai átrendeződés és 

a hazánkra nehezedő védelempolitikai kockázatok mellett napirendre kerülnek a Kárpát-

medence demográfiai kérdései, a családmodell kihívásai, a gyermekvállalás és a 

gyermeknevelés nehézségei, a hagyományok és az értékek megőrzésének és átadásának 

problémái, a külhoni magyarság megmaradásának lehetőségei, és még számos más kérdés. A 

rendezvényt Nacsa Lőrinc, nemzetpolitikáért felelős államtitkár nyitja meg. 

             
Kelemen Hunor: az RMDSZ folytatja a kormányzást az új négypárti koalícióban 
2025. június 22. – MTI, Magyar Nemzet, Index, hvg.hu, maszol.ro 

Folytatja a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) a kormányzást Bukarestben az 

újonnan alakuló négypárti koalícióban - jelentette be vasárnap Kelemen Hunor. Az RMDSZ 

elnöke közösségi oldalán közzétett videóüzenetben ismertette a Szövetségi Állandó Tanács 

döntését, amelynek értelmében az RMDSZ-nek is lesznek miniszterei az Ilie Bolojan 

miniszterelnök-jelölt, a Nemzeti Liberális Párt (PNL) elnöke által vezetett, a Szociáldemokrata 

Párt (PSD), és az eddig ellenzékben lévő Mentsétek Meg Romániát Szövetség (USR) 

részvételével megalakítandó új kormányban. A koalícióban a nem magyar nemzeti kisebbségek 

parlamenti frakciója is részt vesz, amely parlamenti támogatást nyújt a négypárti kormánynak. 

Kelemen Hunor rámutatott: az RMDSZ nagyon nehéz időszakot tud maga mögött, de az előtte 

álló periódus sem lesz könnyebb, ugyanis a "tavalyi rossz kormányzás", a túlköltekezés miatt 

óriási államadósságot és költségvetési hiányt kellene kezelnie, oly módon, hogy ennek az árát 

inkább a "nagyra nőtt" állami intézményekre, mintsem a polgárokra hárítsák. 

 

Remény: már idén ősztől újra önállósodhat a marosvásárhelyi katolikus iskola 
2025. június 20. – maszol.ro, Krónika, Székelyhon  

Az  oktatási minisztérium döntésével hoznák létre újra a marosvásárhelyi katolikus iskolát, 

amire az új tanügyi törvény egyik cikkelye nyújt lehetőséget – mondta el az MTI-nek pénteken 

Marosvásárhelyen Tamási Zsolt volt igazgató, a Bolyai Farkas Elméleti Líceum aligazgatója. A 

korábban önálló oktatási intézményként megszüntetett katolikus osztályok jelenleg a Bolyai-

líceumba betagozódva működnek. Az aligazgató az újabb önállósodási próbálkozásról 

kifejtette: az új tanügyi törvény egyik cikkelye kimondja, hogy a szülők vagy az egyház 

megalapozott kérésére közvetlenül az oktatási minisztérium is létrehozhat iskolát. „Ennek a 

cikkelynek az alapján az egyház igényelni fogja a minisztériumtól ennek az iskolának a 

létrehozását" – fogalmazott Tamási Zsolt. Elmondta: az igény jogosságát alátámasztandó 

korábban a Bolyai-líceum, a Maros megyei tanfelügyelőség és a marosvásárhelyi 

önkormányzat véleményét is kikérték, szociológiai tanulmány is készült erről, és 

mindenhonnan pozitív választ kaptak. Mindezzel azt próbálják jobban alátámasztani, hogy 

reális igény és szükség van az iskolára, és amennyiben megalakul, közösségi igényt teljesít – 

magyarázta. 
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https://magyarnemzet.hu/kulfold/2025/06/kelemen-hunor-rmdsz
https://maszol.ro/belfold/Remeny-mar-iden-osztol-ujra-onallosodhat-a-marosvasarhelyi-katolikus-iskola


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. június 23. 

 

 

 

A Romániai Magyar Közgazdász Társaság újabb szintet lépett 
2025. június 20. – maszol.ro 

Az erdélyi magyar közgazdászokat és a közgazdaság iránt érdeklődőket immár közel harmincöt 

éve tömöríti a Romániai Magyar Közgazdász Társaság (RMKT). A szervezet 1990-ben alakult 

Kolozsváron, és mára Erdély több mint tíz városában – többek között Bukarestben is – 

rendelkezik tagszervezettel, amelyek révén képviseli a magyar közgazdászokat. A civil szervezet 

harmincötödik születésnapját a Kolozsvári Magyar Napokon ünnepli idén augusztusban. 

„Harmincöt év hosszú idő – mind az ember, mind egy civil szervezet életében” – fogalmaz Nagy 

Károly, az RMKT országos elnöke. „Számunkra mindig kihívás volt, hogy aktuális, hiteles és 

jövőbe mutató információkkal lássuk el a tagságot. Ezért is található székházunkban Erdély 

legnagyobb magyar nyelvű közgazdasági szakirodalma, illetve három olyan szakmai 

rendezvényünk is van – a Közgazdász Borklub, a Biznisz Vitamin és a Marketing Mastermind 

–, amelyeket bármelyik tagszervezetünk rendszeresen megszervezhet. Ezeket havi 

rendszerességgel tartjuk, elsősorban az adott terület vonzáskörzetébe tartozó szakembereket 

és érdeklődőket szólítva meg.” 

 

Mága Zoltán hegedűművész teljesítette erdélyi nemzeti misszióját 
2025. június 20. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Index 

Mága Zoltán Liszt Ferenc-díjas hegedűművész sikeresen teljesítette erdélyi nemzeti misszióját, 

amely nem csupán a háromszéki árvízkárosultak megsegítésére irányult, hanem a Parajdi 

Sóbánya védelmére és a bajba jutott közösségek támogatására is - közölte maga a 

hegedűművész pénteken az MTI-vel. A közleményben kiemelik: a kezdeményezés célja az volt, 

hogy valódi segítséget vigyen oda, ahol a legnagyobb szükség van rá, legyen szó természeti 

katasztrófák által sújtott családokról, vagy olyan nemzeti értékekről, amelyek megőrzése 

mindannyiunk közös felelőssége - írták. A Nemzeti Összefogás az erdélyi árvízkárosultakért 

című jótékonysági misszió keretében Mága Zoltán magyarországi barátaival, mecénásokkal és 

a koncertjeinek közönségével együtt jelentős adományt juttatott el a rászorulókhoz. 

 

Európai uniós támogatással folytatódhat a borosjenői vár restaurálása 
2025. június 21. – Krónika  

A román–magyar határon átnyúló együttműködéseket támogató európai uniós programból 2,5 

millió eurós finanszírozást nyert az Arad megyei Borosjenői és a Békés vármegyei Tarhos 

önkormányzatainak közös pályázata. Borosjenőn a rájuk eső összegből folytatják a középkori 

vár 2022-ben kezdődött restaurálási munkálatait, amelyek során eddig ritka és értékes 

kőfaragványokat tártak fel a kutatók. A Borosjenő és Tarhos által közösen benyújtott sikeres 

pályázatról Kónya István, a Békés Vármegyei Önkormányzat térségi tanácsnoka tájékoztatta az 

MTI-t. mint mondta: az úgynevezett Interreg-program támogatásából a két település 2,5 millió 

euróból valósíthat meg közös fejlesztést. Borosjenő városa a településén található erődítmény 

felújítását végzi el, míg az alig 700 lelkes Tarhos község a korábbi erdészház komplex 

felújítását, környezetének rendezését és útépítést valósít meg, amely turisztikai célokat szolgál 

E
rd

é
ly
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a jövőben. Kónya István megjegyezte, ez a projekt a legnagyobb támogatású a magyar–román 

határon átnyúló turisztikai fejlesztések között a jelen felhívásban. 

 

Kormányra lép az RMDSZ – Ők a miniszterjelöltjei a szövetségnek 
2025. június 22. – maszol.ro, Krónika, Bihari Napló, transtelex.ro 

Kormányra lép az RMDSZ, jelentette be Facebook-oldalán a szövetség, és hamarosan 

részleteket ígértek Kelemen Hunor elnöktől. Kelemen Hunor bejelentette: az RMDSZ  

Szövetségi Állandó Tanácsa vasárnap délután eldöntötte, hogy az RMDSZ az újonnan 

megalakuló koalícióban folytatja a kormányzást, és három kormánytaggal lesz jelen. „Nagyon 

nehéz időszakot tudunk magunk mögött, de ami előttünk áll az sem könnyebb semmivel,  hisz 

a 2024-es rossz kormányzás miatt, a túlköltekezés miatt egy óriási államadósságot és egy nagy 

költségvetési hiányt fog kelleni kezelni” – mondta videóüzenetében a szövetségi elnök, 

kiemelve, hogy a költségvetési hiányt úgy kell csökkenteni, hogy leginkább az állami 

intézmények, legkevésbé a polgárok viseljék a terheket. „Az RMDSZ három kormánytaggal lesz 

jelen. Mi fogjuk vezetni a fejlesztési, közigazgatási és közberuházások minisztériumát, Cseke 

Attilát javasoljuk miniszternek. Mi fogjuk vezetni a kulturális minisztériumot, Demeter 

Andrást javasoljuk miniszternek, és lesz egy miniszterelnök-helyettesünk tárca nélkül, ahová a 

SZÁT Tánczos Barnát javasolja” – ismertette Kelemen. Hozzátette, hétfőn kezdődik a 

procedúra, amikor is aláírják a megállapodást a közös kormányzásról, benyújtják a 

kormányprogramot, hétfő délután pedig parlamenti szavazás lesz, és „holnap estétől elkezdi a 

munkáját az új román kormány” – zárta vasárnap késő délutáni üzenetét Kelemen Hunor.  

                              
„Nem tartom helyénvalónak, hogy kisebbségként tekintsenek ránk” 
2025. június 20. – Felvidék.ma  

A Szlovák Köztársaság Elnöki Hivatala épp egy hónapja jelentette be, hogy új tanácsadóként 

Forró Krisztiánt, a Magyar Szövetség korábbi elnökét bízza meg a nemzetiségi közösségekkel 

kapcsolatos ügyekkel. Feladata, hogy aktívan keresse a lehetőségeket minden nemzetiségi 

közösség helyzetének javítására. A vele készített interjúban a tanácsadói munkáról, 

elvárásokról és a szervezés alatt álló, történelmi jelentőségű, nemzetiségi kerekasztal-

megbeszélésről is kérdeztük. „Elsősorban szeretném hangsúlyozni, hogy nem nemzeti 

kisebbségeket érintő kérdésekben, hanem nemzeti közösségeket érintő kérdésekben. A pozíció 

megnevezésénél külön kértem az elnök urat, hogy ebben a formában szerepeljen. Ő ezzel gond 

nélkül egyetértett. Nem tartom helyénvalónak ugyanis, hogy kisebbségként tekintsenek ránk. 

A nemzetiségek ügyei nem elszigetelt problémák, hanem szerves részei Szlovákia társadalmi és 

politikai életének. Az elnök úrral rendszeres egyeztetéseink vannak, és az elvárások 

egyértelműek: segíteni az elnök minden polgárhoz való eljutását, és biztosítani, hogy minden 

közösség hangja hallható legyen. 
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A magyar állam könyvadományai az ipolysági iskoláknak és intézményeknek 
2025. június 21. – Felvidék.ma  

Mint már beszámoltunk róla, a Külgazdasági és Külügyminisztérium, Magyarország pozsonyi 

nagykövetsége és kassai főkonzulátusa közreműködésével, 100 példányt adományoz 

országszerte oktatási és kulturális intézményeknek a „Szlovákia – A történelmi Felvidék 

műemlékeinek képes enciklopédiája” című reprezentatív kötetből. Június 20-án az ipolysági 

magyar tanintézmények és egyéb intézmények is kaptak a míves kiadványokból. A könyv olyan 

értékmentő kiadvány, amely részletesen bemutatja a Felvidék magyar történelmi örökséget is 

bőven hordozó épített örökségét, fényképekkel és leírásokkal gazdagon illusztrálva. Az 

ünnepélyes átadásra június 20-án, pénteken került sor a városháza esketőtermében. A 

könyvadomáyokat dr. Bárkányi József, besztercebányai konzul adta át az Ipoly menti város 

magyar iskoláinak és intézményeinek. Könyvet kapott a Szondy György Gimnázium, a 

Fegyverneki Ferenc Közös Igazgatású Katolikus Iskola, a Műszaki és Szolgáltatóipari 

Szakközépiskola illetve az Ipolysági Városi Könyvtár. Az adományozás célja, hogy a magyar 

iskolák, könyvtárak és kulturális szervezetek kézzelfogható formában is gazdagodhassanak e 

páratlan értékű tudásanyaggal.  

 

Új nemzetpolitikai célokról kötetlenül - Gubík Lászlót kérdeztük a fiumei 

kerekasztalról 
2025. június 22. – Felvidék.ma  

A hétvégén a horvátországi Fiuméban (Rijeka) került megrendezésre a Kárpát-medencei 

nemzetpolitikai konferencia. A kerekasztal-beszélgetésen Nacsa Lőrinc nemzetpolitikai 

államtitkár és a házigazda Jankovics Róbert (HMDK) mellett jelen voltak a külhoni magyar 

közösségek vezetői. A tanácskozást követően Gubík Lászlót, a Magyar Szövetség elnökét 

kérdeztük. “A nemzetpolitikai kerekasztalt Potápi Árpád János kezdeményezte 

államtitkárként. A célja az volt, hogy a nyári hónapok előtt, a politikai szezon végén legyen két 

nap, amikor mindenféle kötöttségek nélkül az egyes nemzetrészek politikai vezetői és a 

nemzetpolitika irányítói találkozhatnak. A találkozó lehetőséget teremt arra, hogy az egyes 

témákat alaposabban kitárgyaljuk, mint ahogy azt a KMKF vagy a MÁÉRT hivatalosabb keretei 

között az idő engedi” - hangsúlyozta Gubík. A Magyar Szövetség elnöke hozzátette, “ilyenkor 

mindenki bemutatja, mi a helyzet a saját nemzetrészében. A szlovák belpolitikai beszámoló 

mellett elmondtam, hogy áll a pártépítés. 

                  
Az MNT a felsőoktatás helyzetéhez igazítja a pályázati határidőket 
2025. június 20. – Vajma.info 

A Magyar Nemzeti Tanács (MNT) pénteki, 19. rendes ülésén döntés született arról, hogy a 

testület ezentúl szükség esetén módosíthatja a felsőoktatási ösztöndíjpályázatok határidejét. A 

napirenden összesen 53 pont szerepelt, ezek közül az egyik legjelentősebb a vajdasági magyar 

fiatalok továbbtanulását érintő kérdés volt. Az ösztöndíjpályázati határidők rugalmas 

V
a

jd
a

sá
g

 
Fe

lv
id

é
k

 

https://felvidek.ma/2025/06/21/a-magyar-allam-konyvadomanyai-az-ipolysagi-iskolaknak-es-intezmenyeknek/
https://ma7.sk/aktualis/uj-nemzetpolitikai-celokrol-kotetlenul-gubik-laszlot-kerdeztuk-a-fiumei-kerekasztalrol
https://ma7.sk/aktualis/uj-nemzetpolitikai-celokrol-kotetlenul-gubik-laszlot-kerdeztuk-a-fiumei-kerekasztalrol
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/30706/Az-MNT-a-felsooktatas-helyzetehez-igazitja-a-palyazati-hataridoket.html


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. június 23. 

 

 

kezelésére azért van szükség, mert a szerbiai oktatási minisztérium még nem közölte hivatalos 

álláspontját sem a 2024/25-ös tanév lezárásáról, sem a felsőoktatási felvételi eljárások pontos 

menetéről. A kialakult bizonytalan helyzet, valamint az oktatási intézményeket érintő blokád 

miatt az MNT úgy döntött, lehetőséget biztosít a határidők módosítására. A tanácstagok 

felhatalmazták Fremond Árpádot, az MNT elnökét, hogy a fejlemények függvényében 

felfüggeszthesse az érvényben lévő határidőket.  
 

Évadzáró műsort tartott a horgosi Bartók Béla Magyar Művelődési Egyesület 
2025. június 22. – Pannon RTV 

Horgoson a néptáncnak és a népzenének nagyon erős, mélyre gyökerező hagyományai vannak 

- mondta Szécsi Zsolt, az egyesület művészeti vezetője. Az 1933 óta aktívan működő intézmény 

népművészeit telt ház fogadta a helyi Művelődési Ház színháztermében. A népművészeti 

szakcsoportok éves munkáját tekinthette meg a közönség. Szécsi Zsolt, művészeti vezető, 

Bartók Béla Magyar Művelődési Egyesület, Horgos: „Itt, Horgoson a néptáncnak és a 

népzenének nagyon erős, mélyre gyökerező hagyományai vannak, ugyanis Horgos már a 

kezdetektől fogva részese volt a Gyöngyösbokréta mozgalomnak. A mai napig mintegy száz 

aktív ifjú népművésszel dolgozunk együtt a hároméves kortól egészen a hetvenéves korig. 

Minden korosztály megtalálja a magának megfelelő szakosztályt, és nemcsak a népművészeti 

szakosztályainkkal dicsekedhetünk, hanem vannak modern tánc szakosztályaink, népi ének, 

kézműves csoportunk is van, és természetesen korosztály szerint az ének- és hangszeroktatás 

mellett a fő irányvonal a néptánc, mert az a legtömegesebb.” 

 

25 éves a pirosi Margaréta Kézimunkacsoport 
2025. június 22. – Pannon RTV  

A Margaréta Kézimunkacsoport fennállásának 25. évfordulóját ünnepelte a pirosi Szent Száva 

Általános Iskola tornatermében. A hangulatos, zenés-társalgós rendezvényen nemcsak a 

kézimunkák kaptak főszerepet, hanem a közösségi élmény is. A csoport 1999-ben alakult, azóta 

pedig heti rendszerességgel találkoznak. A közös munka mellett a hagyományápolás és az 

egymás iránti figyelem is összetartja a tagokat. A legtöbb tag nyugdíjas. Az utánpótlás egyre 

kevesebb. Ennek ellenére abban bíznak, hogy a közösségi élmény és az alkotás öröme újabb 

generációkat is megszólíthat. 

 

Fergeteges karnevált tartottak Pancsován 
2025. június 22. – Vajma.info, Pannon RTV 

Visszakerült Pancsova központjába a nemzetközi karnevál, amelyet 2003 óta szervez a 

Pancsova Barátai Egyesület. A rendezvény a különböző kultúrák és karneváli hagyományok 

gazdag mozaikját képezi. Ez volt Szerbia első nemzetközi karneválja. A kétnapos karnevál 

idején a város több pontján zajlottak műsorok. A központi rendezvény a karneváli csoportok 

utcai felvonulása volt. A pancsovaiak családi eseménynek élték meg a tarka, vidám, zenés 

bemutatkozást. Pancsovát és a környező településeket iskolai és óvodai intézmények, 
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művelődési egyesületek, sportklubok és civilszervezetek tagjai képviselték. Gyerekek és 

felnőttek egyaránt szorgalmasan készültek. 

                   
Orbán Viktort megvádolták, hogy Kárpátalja megszállására készül 
2025. június 20. – Index, Mandiner 

Nagymintás közvélemény-kutatással derítené ki, hogy egy-egy választókerületben ki a Fidesz 

legerősebb kihívója, akinek a javára az összes többi ellenzéki pártnak vissza kell lépnie. Akár a 

Tiszának is, ha a számok ezt mutatják – mondta el Márki-Zay Péter hódmezővásárhelyi 

polgármester az Öt Youtube-csatornáján, a Ring Gavra Gáborral című műsorban. A vidéki 

városvezető néhány erős állítást is tett. (…)A politikus az ukrán szolgálatok által közölt 

állításokból arra következtet, hogy a magyar kormány azzal a céllal küldött „kémeket” 

Kárpátaljára, hogy a régió „katonai megszállását” előkészítse. Gavra Gábornak arra a 

felvetésére, hogy a világ egyik legerősebb, Oroszországgal szemben is eredményesen védekező 

hadseregét megtámadni „nonszensz”, úgy pontosított: nem gondolja, hogy Orbán Viktor 

„háborús céllal” küldene katonákat Ukrajnába, inkább arról lehet szó, „hogy egy 

békefolyamatnak, vagy egy tűzszüneti folyamatnak valamelyik lépéseként felmerülne, hogy 

magyarok szállják meg Kárpátalját”. 

 

37 éves kárpátaljai katonát búcsúztatnak ma Huszton 
2025. június 20. – KISZó 

Újabb kárpátaljai katona csatlakozott a Mennyei őrséghez. Andrij Ranyak a kórházban halt 

meg, ahol sebesülése miatt kezelték. A katona szíve június 19-én éjjel állt meg. Andrij Ranyak 

1987. október 31-én született. Katonai szolgálatot az A4447-es katonai egységben teljesített, 

részt vett a harci cselekményekben, súlyos sebesülései után kezelésben és rehabilitációban 

részesült. 2025.06.19-én éjjel halt meg a kórházban” – áll a közleményben. 

 

Óvodapedagógusok szakmai napja a KRE Tanügyi Bizottságának szervezésében 

Mezőváriban 
2025. június 20.  – Kárpátalja 

Második alkalommal szervezett szakmai napot óvodapedagógusok és óvodai munkatársak 

számára a Kárpátaljai Református Egyházkerület (KRE) Tanügyi Bizottsága június 14-én 

Mezőváriban. A továbbképző konferenciának a Mezővári Református Egyházközség bázisán 

működő Nemzetház adott otthont, ahová a szervezők szeretettel várták az állami 

gyermekintézményekben, valamint a katolikus óvodákban dolgozó pedagógusokat, nevelőket 

és kisegítő munkatársakat is, akik közül sokan éltek e lehetőséggel. 
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Adomány a Beregdédai Gimnáziumnak 
2025. június 20.  – Kárpátalja.ma 

Adomány érkezett a Beregdédai Gimnáziumnak június 18-án. Erről Bakó Ferenc számolt be 

közösségi oldalán. Bejegyzésében elmondta, hogy nem kevés felszereléssel bővült a boksziskola 

eszköztára. Az adomány a Kárpát-medencei Egyetemek Kupája (KEK) szervezet támogatásával 

és Dobsa István, a KMKSZ ISZ elnökének a közbenjárásával valósulhatott meg. A tervek szerint 

a jövőben kialakítanak egy külön boksztermet az iskola épületében, ahol a gyerekek a 

továbbiakban is ingyenesen sajátíthatják el a boksztudást és az önvédelmet. 

 

Sporttal a Közösségért - három kárpátaljai helyszínre is jutott a magyarországi 

adományból 
2025. június 21.  – Karpat.in.ua 

Sporteszközöket kapott három kárpátaljai iskola egy magyarországi jótékonysági program 

keretében. A fiatalok a Budapesti Egyetemi Atlétikai Klub képviseletében személyesen hozták 

el az adományokat Verbőcre, Salánkra és Beregdédára. A Kárpát-medencei Egyetemek 

Kupájához kapcsolódó kezdeményezés célja a közösségépítés és a fiatalok sportolásának 

támogatása. 

 

Magyarországi vitorlás táborokban kárpátaljai gyerekek 
2025. június 21.  – Karpat.in.ua 

A Rákóczi Szövetség 2025-ben is megrendezi Kárpát-medencei Vitorlás Táborait, melyek 

májustól augusztusig hét alkalommal valósulnak meg összesen mintegy 200 külhonban élő 

diák részvételével. Az első tábort Mályiban tartották, a résztvevők pedig kárpátaljai gyerekek 

voltak. 

 

Retró dallamok és közösségi élmény a Munkácsy Mihály Magyar Házban 
2025. június 21.  – Kárpátalja 

Csütörtök délután ismét megtelt a Munkácsy Mihály Magyar Ház előadóterme, ahol ezúttal a 

Hogyan tudnék élni nélküled? című zenés filmvígjáték került vetítésre. A rendezvény a 

házigazda intézmény, a Kárpátaljai Megyei Magyar Drámai Színház, a Vándormozi és a Taylor 

Project közös szervezésében valósult meg már jó előre nagy érdeklődéstől övezve. A 2024-ben 

bemutatott magyar romantikus vígjáték – amelyet Orosz Dénes rendezett – a rendszerváltás 

utáni időszak legnézettebb magyarországi filmjévé vált. A történet Demjén Ferenc ikonikus 

slágereire épül, és különleges atmoszféráját a kilencvenes évek retró hangulata, valamint a 

szerethető, életszerű karakterek adják. A film két alkotója, Goda Krisztina forgatókönyvíró és 

Kirády Attila producer szerint a siker kulcsa abban rejlik, hogy „a dalok, a történet és a hangulat 

mind olyan dolgokat idéznek meg, amelyek sok néző számára személyes élményként hatnak”. 

 

K
á

rp
á

ta
lj

a
 

https://karpatalja.ma/karpatalja/oktatas/adomany-tamogatas-beregdeda-gimnazium-boksziskola/
https://sport.karpat.in.ua/?p=18687&lang=hu
https://sport.karpat.in.ua/?p=18687&lang=hu
https://life.karpat.in.ua/?p=246132&lang=hu
https://karpataljalap.net/2025/06/21/retro-dallamok-es-kozossegi-elmeny-munkacsy-mihaly-magyar-hazban


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. június 23. 

 

 

  

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. június 20. – Kossuth Rádió 

 

Új katolikus óvoda épül Marosvásárhelyen - jelentették be azon a mai tanévzáró ünnepségen, 

amelyen a megszüntetett katolikus iskola osztályai vettek részt. A teljes beruházás - a már épülő 

és várhatóan a jövő év őszén átadandó új felekezeti oktatási intézmény - a magyar kormány 

támogatásával valósul meg - mondta Soltész Miklós, a Miniszterelnökség egyházi és 

nemzetiségi kapcsolatokért felelős államtitkára.  

 

A Kárpátaljai Megyei Tanács ülésén a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség 

kezdeményezésére napirendre került a beregszászi főiskola bázisán működő Egán Ede 

Szakképzési Centrum ukrajnai bejegyeztetése. A kárpátaljai magyar szakképzés létrehozásáról 

pozitív döntés született. 

 

Szerbiában a rengeteg sztrájk és tiltakozás miatt az idei tanévben egyhetes csúszással szervezik 

meg a végzős általános iskolások kisérettségijét. A nyolcadikos diákok a jövő hét első három 

napján töltik majd ki a teszteket, július 1-jén és másodikán pdig a kívánságlistákat adják át, 

vagyis azt, hogy az elért eredményeik alapján melyik középiskolában szeretnék folytatni 

tanulmányaikat. Jerasz Anikó szerbiai oktatási államtitkárt, a VMSZ szakpolitikusát Németh 

Ernő kérdezte a további részletekről. 

 

Ezen a héten zajlanak a romániai közoktatásban a tanévzáró ünnepségek. A Temes megyei 

magyar iskolákban kiváló eredménnyel végző diákok hagyományosan könyvjutalmat kapnak. 

Ám, mivel a szaktárca nem biztosítja ezek anyagi fedezetét, így civil szervezetek és 

magánszemélyek adományaiból gyűjtik össze a jutalom könyveket, illetve a megvásárlásukhoz 

szükséges pénzt. Tavaly óta anyaországi civilek is támogatják könyvadománnyal a programot, 

amelyről Lehőcz László Erdei Ildikót, a Bartók Béla Líceum igazgatóját, a Temes megyei Civil 

Tanács elnökét kérdezte. 

 

Rendkívüli közgyűlést tartott az Erdélyi Magyar Közművelődési Egyesület a kolozsvári 

Györkös Mányi Albert Emlékházban. A legfontosabb napirendi pontjuk a tisztújítás volt, 

amelyen egyhangú szavazással Gergely Balázst választották az EMKE új elnökévé. A Kincses 

Kolozsvár Egyesület elnökeként Gergely alapítója és főszervezője a Kolozsvári Magyar 

Napoknak, ami az elmúlt évtizedben Erdély legnagyobb magyar kulturális rendezvényévé nőtte 

ki magát. A közösségi munkájáért több rangos magyar és nemzetközi díjjal is kitüntetett 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Gergely Balázst, az EMKE frissen megválasztott elnökét kolozsvári tudósítónk, Ferencz Ádám 

kérdezte. 

 

Mintegy 70 diák vett részt azon a néptáncos foglalkozáson, amelyet a muzslyai Szervó Mihály 

Általános Iskolában tartott a Cseszák házaspár. Kónya-Kovács Otília elsőként Cseszák Balázst 

és Cseszák Korcsik Anikót kérdezte. 

 

Kárpát-medence 
2025. június 22. – M1 

 

Népmesével éltetik a hagyományokat a felvidéki fiatalok 

 

A rozsnyói Várady Áron a helyi Református Iskolaközpont nyolcadikos tanulója. 

Szabadidejében sportol, főleg biciklizik, de mellette zenél, néptáncol, sőt a színész szakmába is 

belekóstolt már a fiatal tehetség, s alig egy éve a mesemondással is megpróbálkozott. Ott aztán 

megtetszett ez a mesemondás és bejutottam ugye a kerületi versenyre is az Ipolyi Arnold 

versenyére, ahol aranysávos besorolást értem el és onnét pedig bejutottam az országos döntőbe 

is. Nagyon tetszett, sok élményt nyertem és tapasztalatot is, találkoztam régi barátokkal, de 

szereztem sok új barátot is. 

 

Közösséget épít és menti a múlt örökségét Bodó Ágota csíkszentmártoni fiatal 

 

A Hargita megyei Csíkszentmárton község fiatal polgármestere fiatal tanácsadóval dolgozik a 

faluért a mindennapokban. Bodó Ágota a közéleti szerep mellett a régi csíkszentmártoni 

fényképek adatbázisára épülő PosTeleport falunéző kezdeményezés elindítója és kivitelezője. 

A település vezetője, Potyó Judit és a Magyarországról hazaköltözött, szabadidejében a helyi 

történelemmel és örökségvédelemmel foglalkozó Bodó Ágota ismeretsége nem ma kezdődött. 

 

Három évtized, 130 maraton – Hodossy Péter az összmagyarságért futja a 

kilométereket 

 

Csallóközkürtön, egy 1500 lélekszámú, többségében magyarok lakta felvidéki községben 

járunk. Itt született és jelenleg is itt él Hodossy Péter, feleségével és kislányukkal. Péternek a 

család a mindene, ám van még egy szenvedélye, amiben szerettei teljes mértékben támogatják, 

ez pedig a hosszútávfutás. Az álom idén valóra vált, a tokiói maratonnal lett teljes az a sorozat, 

ami a világ hat legrangosabb nagyvárosi futóversenyének teljesítését foglalja magába 

  

Határtalanul a Délvidéken 

 

A Határtalanul! diákutazási programot a magyar kormány indította 2011-ben. Célja a külhoni 

magyar területek, közösségek megismerése. Ezúttal két anyaországi iskola diákjait kísértük el 

a Délvidék felfedezésére. Ez egy olyan térség, ami nemcsak a magyar történelem kiemelkedő 

https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence
https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence
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helyszíneit rejti, hanem élő közösségeket is, akik a mai napig őrzik a magyar nyelvet, kultúrát 

és hagyományokat.  


